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PROTOKÓŁ nr XLIV/2010 
sesji Rady Miejskiej w Suwałkach odbytej  

w dniu 27 stycznia 2010 roku w godzinach 10
00

 – 13
00 

 w sali konferencyjnej nr 26 Urzędu Miejskiego w Suwałkach  
przy ul. Mickiewicza 1. 

 
Obradom przewodniczył: 
Włodzimierz Marczewski – Przewodniczący Rady Miejskiej. 
 
Na 23 radnych ustawowego składu Rady Miejskiej w obradach uczestniczyło  
20 radnych, w związku z powyŜszym istniało wymagane quorum  
do podejmowania prawomocnych uchwał.  
Na sali obrad obecnych było ok. 100 osób.  
Radni obecni:  

1. Lechosław  Bołtrukanis,  
2. Waldemar  Brzeziński,  
3. Roman   Dębski,  
4. BoŜenna  Dunat,   
5. Mieczysława  Gajewska,  
6. Mieczysław  Jurewicz,  
7. Stanisław  Kulikowski,  
8. Andrzej  Matusiewicz,  
9. Włodzimierz  Marczewski,  

10. Marzena  Nalepa,  
11. Ryszard  Ołów,  
12. Ryszard  Perkowski,  
13. Anna   Ruszewska,  
14. Ewa   Sidorek,  
15. Sławomir  Szeszko,  
16. Stanisław  Sieczkowski,  
17. Tadeusz  Szymańczyk,  
18. Andrzej  Turowski,  
19. Mieczysław  Urbanowicz,  
20. Tadeusz  Zamaro.  
Nieobecni: 
1. Grzegorz  Gorlo,  

  2. Zdzisław  Koncewicz,  
  3. Krzysztof  Ołowniuk.  
 
lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  
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W obradach uczestniczyli: 
Prezydent Miasta Suwałk oraz jego zastępcy, Skarbnik i Sekretarz Miasta, 
naczelnicy niektórych wydziałów Urzędu Miejskiego, kierownicy inspekcji, 
policji i straŜy, sołtysi, prezesi i dyrektorzy niektórych jednostek 
organizacyjnych, przedstawiciele radia, telewizji i prasy.  

− listy obecności stanowią załączniki nr 2 – 5 do protokołu.  
 

Ad pkt. 1  
Otwarcie obrad. 
Włodzimierz Marczewski otwierając XLIV obrady Rady Miejskiej powitał 
Józefa Gajewskiego – Prezydenta Miasta Suwałk, Czesława Renkiewicza oraz 
Marka Buczyńskiego – Zastępców Prezydenta Miasta Suwałk, Wiesława 
Stelmacha – Skarbnika Miasta i Adama Karczewskiego – Sekretarza Miasta,  
przybyłych gości oraz internautów.  
 

Ad pkt. 2  
Przyjęcie porządku obrad.  
Porządek obrad radni otrzymali wraz materiałami i zawiadomieniem o zwołaniu 
sesji. Radni nie wnieśli uwag, w związku z powyŜszym Włodzimierz 
Marczewski stwierdził, Ŝe został przyjęty następujący porządek XLIV obrad:  

1. Otwarcie obrad.  

2. Przyjęcie wniosków do porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołów nr XLII/09 oraz XLIII/09 obrad Rady Miejskiej  
w Suwałkach.  

4. Przyjęcie Informacji o pracy Prezydenta Miasta Suwałk i wykonaniu 
uchwał Rady Miejskiej w Suwałkach od dnia 22 grudnia 2009 r.  

5. Przyjęcie Planu pracy Rady Miejskiej w Suwałkach na 2010 rok.  

6. PrzedłoŜenie planów pracy komisji merytorycznych Rady Miejskiej  
w Suwałkach na 2010 r.  

7. Przyjęcie Planu kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Suwałkach 
na 2010 rok.  

8. Przyjęcie Sprawozdania z działalności Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej  
w Suwałkach za II półrocze 2009 r.  

9. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie powołania 
przewodniczących komisji Rady Miejskiej w Suwałkach.  

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustanowienia w Suwałkach  
roku 2010 Rokiem Marii Konopnickiej.  

11. Interpelacje i zapytania radnych.  

12. Przyjęcie Sprawozdania Prezydenta Miasta Suwałk z działalności Komisji 
Bezpieczeństwa i Porządku za 2009 rok.  
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13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Wieloletniego Planu 
Inwestycyjnego Miasta Suwałki na lata 2009 – 2013.  

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia bonifikaty przy 
sprzedaŜy lokali mieszkalnych z zasobów mienia gminnego Miasta 
Suwałk.  

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budŜecie miasta  
na 2010 rok.  

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi Katarzyny 
Oniśko – Zubowicz na działalność dyrektora Przedszkola nr 4 z Oddziałem 
Integracyjnym w Suwałkach.  

17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi Leokadii  
i Andrzeja Błaszczyk na działalność dyrektora Zarządu Budynków 
Mieszkalnych w Suwałkach.  

18. Udzielenie odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.  

19. Wnioski i oświadczenia radnych.  

20. Zamknięcie obrad. 

Ad pkt. 3  
Przyjęcie protokołów nr XLII/09 oraz XLIII/09 obrad Rady Miejskiej  
w Suwałkach.  
 

Włodzimierz Marczewski poinformował, iŜ zgodnie z przepisami § 46 Statutu 
Miasta Suwałk protokóły obrad XLII oraz XLIII sesji zostały sporządzone  
i wyłoŜone do wglądu radnym w siedzibie Biura Rady Miejskiej. Radni mogli 
zgłaszać poprawki lub uzupełnienia do tych protokołów nie później niŜ w dniu 
poprzedzającym sesję Rady, na której następuje przyjęcie protokołów,  
czyli w dniu 26 stycznia 2010 r. W wymienionym terminie do treści protokołów 
radni nie zgłosili poprawek i uzupełnień, wobec czego protokóły nr XLII/09 
oraz XLII/09 obrad sesji Rady Miejskiej w Suwałkach zostały przyjęte bez 
uwag.  
 

Ad pkt. 4  
Przyjęcie Informacji o pracy Prezydenta Miasta Suwałk i wykonaniu 
uchwał Rady Miejskiej od dnia 22 grudnia 2009 r., która stanowi załącznik 
nr 6 do protokołu.  
 

Włodzimierz Marczewski poinformował, Ŝe Informację… radni otrzymali  
w materiałach sesyjnych.  
 

Andrzej Matusiewicz zapytał, kto kupił budynek byłego przedszkola przy ul. 
Młynarskiego 2 oraz jakie są zamiary nabywcy w stosunku do tego obiektu?  
 

Józef Gajewski poinformował, Ŝe budynek przy ul. Młynarskiego 2, w ramach 
trzeciego przetargu, został sprzedany panu Jerzemu Bylakowi, który był 
jedynym podmiotem, który wpłacił wadium. Nabywca w wstępnych rozmowach 
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deklarował przeznaczenie budynku na cele wychowawczo – oświatowe. 
Poinformował równocześnie, iŜ teren, na którym jest połoŜona nieruchomość, 
nie jest jeszcze objęty planem zagospodarowania przestrzennego, w związku  
z czym wymagana jest decyzja o warunkach zabudowy na wniosek inwestora.  
 

Radni nie zgłosili uwag, w związku z powyŜszym Informacja o pracy 
Prezydenta Miasta Suwałk i wykonaniu uchwał Rady Miejskiej od dnia  
22 grudnia 2009 r. została przyjęta.  
 

Ad pkt. 5  
Przyjęcie Planu pracy Rady Miejskiej na 2010 rok.  
 

Włodzimierz Marczewski poinformował, iŜ propozycje tematów do projektu 
Planu pracy Rady na 2010 rok przedłoŜone zostały przez Prezydenta Miasta 
oraz radnych. Z otrzymanych propozycji został wypracowany projekt Planu 
pracy, który radni otrzymali na skrzynki e–mailowe oraz w materiałach 
sesyjnych.  

Radni nie wnieśli uwag do przedłoŜonego materiału, w związku z powyŜszym 
Plan pracy Rady Miejskiej w Suwałkach na 2010 rok został przyjęty  
– załącznik nr 7 do protokołu.  

Ad pkt. 6  
PrzedłoŜenie Planów pracy komisji merytorycznych Rady Miejskiej  
w Suwałkach na 2010 r.  
– załączniki nr 8 – 12 do protokołu.  
 

Włodzimierz Marczewski poinformował, iŜ zgodnie z art. 21 ust. 3 ustawy  
z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (Dz. U. Z 2001 r. Nr 142,  
poz. 1591 z póź. zm.) Komisje przedkładają Radzie plany pracy.  

Komisje na posiedzeniach wypracowały i przyjęły roczne plany pracy,  
które zostały przesłane radnym w materiałach sesyjnych.  
 

Do przedłoŜonych materiałów radni nie zgłosili uwag, w związku z czym Plany 
pracy komisji merytorycznych Rady Miejskiej w Suwałkach na 2010 rok 
zostały przyjęte.  

Ad pkt. 7  
PrzedłoŜenie Planu kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej  
w Suwałkach na 2010 rok.  
– załącznik nr 13 do protokołu.  
 

Przewodniczący Rady poinformował, iŜ zgodnie z przepisem art. 21 ust. 3 
ustawy z dnia 8 marca 1990 r. (Dz. U. Z 2001 r. Nr 142, poz. 1591  
z póź. zm.) komisje przedkładają Radzie plany pracy, a stosownie do § 56 ust. 2 
Statutu Miasta Suwałk Komisja Rewizyjna działa na podstawie rocznego planu 
kontroli. Taki plan został przez Komisję Rewizyjną opracowany i przedłoŜony 
Radzie. 
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Do przedłoŜonego materiału radni nie mieli uwag, w związku  
z powyŜszym Plan kontroli komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Suwałkach  
na 2010 rok został przyjęty. 
 

Ad pkt. 8  
Przyjęcie Sprawozdania z działalności Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej 
w Suwałkach za II półrocze 2009 r.  
– załącznik nr 14 do protokołu.  
  

Włodzimierz Marczewski poinformował, iŜ Sprawozdanie z działalności 
Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Suwałkach za II półrocze 2008 r. radni 
otrzymali w materiałach sesyjnych. 
 

Radni nie zgłosili uwag do przedłoŜonego materiału, w związku  
z powyŜszym Sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej  
w Suwałkach za II półrocze 2009 r. zostało przyjęte.  
 

Ad pkt. 9  
Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie powołania 
przewodniczących komisji Rady Miejskiej w Suwałkach.  

Włodzimierz Marczewski poinformował, iŜ w związku z rezygnacją  
z mandatu złoŜoną przez radnego Zdzisława Siemaszko, który pełnił funkcję 
przewodniczącego Komisji Finansowo – BudŜetowej, Rada Miejska winna 
powołać nowego przewodniczącego Komisji Finansowo – BudŜetowej 
wyłonionego spośród członków Komisji.  

Członkowie Komisji Finansowo – BudŜetowej na posiedzeniu w dniu  
21 stycznia br., stosownie do przepisu § 48 ust. 9 Statutu Miasta Suwałk  
(Dz. Urz. Woj. Podl. z 2003 r. Nr 38, poz. 840; z 2008 r. Nr 106, poz. 1098 ) 
wskazali na przewodniczącą Komisji Finansowo – BudŜetowej radną  
Ewę Sidorek, która jest członkiem tej Komisji.  
 

Radni nie zgłosili uwag do przedłoŜonego projektu.  
 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za przyjęciem uchwały głosowało   – 19 radnych,  
− przeciw         –   0,  
− wstrzymało się      –   0.  
 

Jednogłośnie została podjęta 
UCHWAŁA nr XLIV/407/2010 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 27 stycznia 2010 r. 
zmieniająca uchwałę w sprawie powołania przewodniczących komisji Rady 
Miejskiej w Suwałkach  
– załącznik nr 15 do protokołu. 
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Ad pkt. 10  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustanowienia w Suwałkach roku 
2010 Rokiem Marii Konopnickiej.  

Włodzimierz Marczewski poinformował, iŜ Klub Radnych „Porozumienie  
dla Suwałk” wniósł projekt uchwały, dotyczący ustanowienia w Suwałkach roku 
2010 Rokiem Marii Konopnickiej. Przedmiotowy projekt uchwały opiniowały 
Komisje: Kultury, Sportu i Turystyki na posiedzeniu w dniu 18 stycznia br.  
oraz Finansowo – BudŜetowa na posiedzeniu w dniu 21 stycznia br.  

Stanisław Kulikowski – przedstawiciel projektodawców – przypomniał,  
iŜ twórczość Marii Konopnickiej umacniała uczucia patriotyczne, krzepiła 
Polaków w najtrudniejszych dla narodu chwilach. Przesławna „Rota”  
z pamiętnymi słowami „Nie rzucim ziemi skąd nasz ród…” zawsze jednoczyła 
Polaków i była przez wielu naszych przodków traktowana jako hymn narodowy. 
Z szacunku do poetki i nieprzemijającej wartości stworzonych przez nią dzieł, 
zwrócił się do radnych z wnioskiem o podjęcie uchwały w sprawie ustanowienia 
w Suwałkach roku 2010 Rokiem Marii Konopnickiej.  

Stanisław Sieczkowski przedstawił opinię Komisji Kultury, Sportu  
i Turystyki – załącznik nr 16 do protokołu. 
 

Tadeusz Zamaro przedstawił opinię Komisji Finansowo – BudŜetowej  
– załącznik nr 17 do protokołu.  
 

Andrzej Matusiewicz w imieniu Klubu Radnych „Prawo i sprawiedliwość” 
oznajmił, Ŝe klub popiera inicjatywę i co do idei nie zgłasza sprzeciwu. Zwrócił  
jednak uwagę na inny sposób organizacji obchodów. Przede wszystkim w tego 
typu przedsięwzięciach powinno się rozpocząć działania w połowie roku 
poprzedzającego obchody, aby moŜna było w budŜecie wyodrębnić środki  
na realizację projektów i pomysłów, których twórcami byliby mieszkańcy 
miasta skupieni w stowarzyszeniach i organizacjach, a nie w styczniu br.  
W przyszłości powinno stworzyć się specjalny fundusz na tego typu działania, 
który słuŜyłby aktywizacji podmiotów funkcjonujących w mieście. Takie 
działania mają sens, kiedy oddaje się inicjatywę obywatelom. Objęcie 
patronatem przez miasto wydarzeń, które i tak były zaplanowane, to najprostsze 
rozwiązanie.  
 

Mieczysław Jurewicz poparł przedstawiony projekt uchwały. Zapytał, w jaki 
sposób i jakich środków planuje się realizację wykonania z brązu nowego 
pomnika Marii Konopnickiej.  
 

Stanisław Kulikowski wyjaśnił, Ŝe nie planuje się nowego pomnika, lecz 
ustawienie repliki istniejącego pomnika wykonanej z brązu. Środki na ten cel są 
zabezpieczone. Stary pomnik zostanie ulokowany na dziedzińcu Muzeum Marii 
Konopnickiej w Suwałkach. W nawiązaniu do wypowiedzi Andrzeja 
Matusiewicza przyznał rację, Ŝe byłoby lepiej gdyby taka propozycja została 
zgłoszona wcześniej, nikt jednak tego nie podjął. Podkreślił, Ŝe budŜet przyjęto 
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wcześniej, ale nie znaczy to, Ŝe jest on nienaruszalny, nie jest celem samym  
w sobie, ale narzędziem do realizacji zadań, dlatego zmiany w budŜecie  
nie są niczym złym.    

Radni nie zgłosili innych uwag do przedłoŜonego projektu.   
 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za przyjęciem uchwały głosowało   – 20 radnych,  
− przeciw         –   0,  
− wstrzymało się      –   0.  
 

Jednogłośnie została podjęta 
UCHWAŁA nr XLIV/408/2010 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 27 stycznia 2010 r. 
zmieniająca uchwałę w sprawie ustanowienia w Suwałkach roku 2010 
Rokiem Marii Konopnickiej  
– załącznik nr 18 do protokołu. 
 

 
Ad pkt. 11  
Interpelacje i zapytania radnych.  
 

Anna Ruszewska zwróciła się z prośbą o zaproszenie na obrady Rady Miejskiej 
przedstawicieli Ministerstwa Obrony Narodowej oraz dowództwa 14. Pułku 
Artylerii Przeciwpancernej im. Marszałka Józefa Piłsudskiego, którzy dysponują 
wiedzą o planowanych zmianach w suwalskim pułku.  
 

Tadeusz Szymańczyk –  
1. poruszył temat budowy ulicy Reja, był zaniepokojony wynikami analiz 

laboratoryjnych, co do jakości nowo połoŜonej nawierzchni. Powołując się 
na badania wykonane przez Generalną Dyrekcję Dróg Krajowych  
i Autostrad stwierdził, Ŝe proporcje zastosowanej mieszanki bitumicznej 
nie spełniają norm. Poprosił o wyjaśnienie, jakie działania w tym zakresie 
zostały bądź zostaną podjęte?  

2. zwrócił uwagę na hałdy śniegu, zalęgające na przyszpitalnym deptaku, 
utrudniające przejście do pobliskiego przystanku autobusowego.  

 

Mieczysława Gajewska zwróciła się z zapytaniem, czy moŜliwe jest 
uruchomienie, na okres ferii zimowych, miejskiej linii autobusowej z Suwałk  
do Ośrodka Narciarskiego Szelment?  
 

Andrzej Matusiewicz chciał wiedzieć, czy zakończyła się juŜ przebudowa 
skrzyŜowania ulic Noniewicza i Dwernickiego. Teraz tworzą się tam korki,  
co będzie wiosną, kiedy zostanie oddane do uŜytku centrum handlowe PLAZA?  
 

Ryszard Perkowski zapytał, czy istnieje moŜliwość zamontowania klimatyzacji 
w biurach na drugim piętrze ratusza.  
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Ad pkt. 12  
Przyjęcie Sprawozdania Prezydenta Miasta Suwałk z działalności Komisji 
Bezpieczeństwa i Porządku za 2009 rok.  

Włodzimierz Marczewski poinformował, iŜ Sprawozdanie … radni otrzymali 
w materiałach sesyjnych. PrzedłoŜone Sprawozdanie… było przedmiotem 
posiedzenia Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa w dniu 18 stycznia br.  
Członkowie Komisji nie wnieśli uwag do przedłoŜonego materiału.  

Włodzimierz Marczewski informuję państwa, iŜ w skład Komisji 
Bezpieczeństwa i Porządku wchodzili radni Lechosław Bołtrukanis i Tadeusz 
Szymańczyk, oraz Ŝe wyrazili oni zgodę uczestniczenia w pracach Komisji  
do końca kadencji.  
 

Radni nie zgłosili uwag, w związku z powyŜszym Sprawozdanie Prezydenta 
Miasta Suwałk z działalności Komisji Bezpieczeństwa i Porządku za 2009 rok 
zostało przyjęte.  
 

 
Włodzimierz Marczewski ogłosił 20 minutową przerwę w obradach.  
 

 
Ad pkt. 13  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Wieloletniego Planu  
Inwestycyjnego Miasta Suwałki na lata 2009 – 2013.  
 

Józef Gajewski odczytał wniosek o podjęcie uchwały  
– załącznik nr 20 do protokołu.  
 

Mieczysława Gajewska przedstawiła opinię Komisji Oświaty i Wychowania  
– załącznik nr 21 do protokołu  
 

Tadeusz Szymańczyk przedstawił opinię Komisji Spraw Społecznych  
i Bezpieczeństwa  
– załącznik nr 22 do protokołu.  
 

Stanisław Sieczkowski przedstawił opinię Komisji Kultury, Sportu  i Turystyki  
– załącznik nr 23 do protokołu.  
 

Ryszard Ołów przedstawił opinię Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 
– załącznik nr 24 do protokołu. 
 

Tadeusz Zamaro przedstawił opinię Komisji Finansowo – BudŜetowej  
– załącznik nr 25 do protokołu.  
 

Radni nie zgłosili uwag do przedłoŜonego projektu.  
 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za przyjęciem uchwały głosowało   – 18 radnych,  
− przeciw         –   0,  
− wstrzymało się      –   1 radny.  
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Większością głosów została podjęta 
UCHWAŁA nr XLIV/409/2010 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 27 stycznia 2010 r. 
zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia Wieloletniego Planu  
Inwestycyjnego Miasta Suwałki na lata 2009 – 2013  
– załącznik nr 26 do protokołu. 
 

 
Ad pkt. 14  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia bonifikaty  
przy sprzedaŜy lokali mieszkalnych z zasobów mienia gminnego Miasta 
Suwałk.  

Józef Gajewski odczytał wniosek o podjęcie uchwały  
– załącznik nr 27 do protokołu.  
 

Ryszard Ołów przedstawił opinię Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 
– załącznik nr 28 do protokołu. 
 

Tadeusz Zamaro przedstawił opinię Komisji Finansowo – BudŜetowej  
– załącznik nr 29 do protokołu.  
 

Radni nie zgłosili uwag do przedłoŜonego projektu.   
 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za przyjęciem uchwały głosowało   – 18 radnych,  
− przeciw         –   0,  
− wstrzymało się      –   1 radny.  
 

Większością głosów została podjęta 
UCHWAŁA nr XLIV/410/2010 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 27 stycznia 2010 r. 
zmieniająca uchwałę w sprawie udzielenia bonifikaty przy sprzedaŜy lokali 
mieszkalnych z zasobów mienia gminnego Miasta Suwałk 
– załącznik nr 30 do protokołu. 
 

Ad pkt. 15  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budŜecie miasta  
na 2010 r.  

Józef Gajewski odczytał wniosek o podjęcie uchwały wraz z autopoprawkami  
– załącznik nr 31 do protokołu.  
 

Tadeusz Zamaro przedstawił opinię Komisji Finansowo – BudŜetowej  
– załącznik nr 32 do protokołu.  
 

Radni nie zgłosili uwag do przedłoŜonego projektu.   
 

 



 10 

Głosowanie nad podjęciem uchwały wraz z autopoprawkami:  
− za przyjęciem uchwały głosowało   – 18 radnych,  
− przeciw         –   0,  
− wstrzymało się      –   2 radnych.  
 

Większością głosów została podjęta 
UCHWAŁA nr XLIV/411/2010 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 27 stycznia 2010 r. 
w sprawie zmian w budŜecie miasta na 2010 r.  
– załącznik nr 33 do protokołu. 
 

 
Ad pkt. 16  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi Katarzyny  
Oniśko – Zubowicz na działalność dyrektora Przedszkola nr 4 z Oddziałem 
Integracyjnym w Suwałkach.  
 

Mieczysław Urbanowicz przedstawił opinię Komisji Rewizyjnej  
– załącznik nr 34 do protokołu. 
 

Tadeusz Szymańczyk stwierdził, Ŝe dzieci i ich rodzice powinni być wdzięczni 
pani dyrektor za tak daleko idącą troskę o dobre warunki w przedszkolu. W jego 
opinii dyrekcja przedszkola oraz wychowawcy mają prawo i obowiązek 
wiedzieć, jaki jest stan zdrowia poszczególnych dzieci. Zapytał, czy przy tego 
typu skargach wymagane jest jej badanie przez Komisję Rewizyjną?  
 

Włodzimierz Marczewski wyjaśni, iŜ na podstawie § 55 pkt. 5 Statutu Miasta 
Suwałk, badanie skarg na kierowników miejskich jednostek organizacyjnych 
leŜy w kompetencji Komisji Rewizyjnej.  
 

Józef Gajewski dodał, iŜ wynika to równieŜ z zapisów zawartych w art. 229  
ust. 3 kodeksu postępowania administracyjnego.   
 

Mieczysław Urbanowicz nadmienił, iŜ skarŜąca nie była usatysfakcjonowana 
odpowiedzią prezydenta w przedmiotowej sprawie i dlatego skierowała się  
do Rady Miejskiej w Suwałkach z prośbą o ustosunkowanie się do jej zarzutów.  
 

 
Radni nie zgłosili uwag do przedłoŜonego projektu.  
 

 
Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za przyjęciem uchwały głosowało   – 19 radnych,  
− przeciw         –   0,  
− wstrzymało się      –   0.  
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Jednogłośnie została podjęta 
UCHWAŁA nr XLIV/412/2010 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 27 stycznia 2010 r. 
w sprawie rozpatrzenia skargi Katarzyny Oniśko – Zubowicz  
na działalność dyrektora Przedszkola nr 4 z Oddziałem Integracyjnym  
w Suwałkach  
– załącznik nr 35 do protokołu. 
 

 
Ad pkt.17  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi Leokadii  
i Andrzeja Błaszczyk na działalność dyrektora Zarządu Budynków 
Mieszkalnych w Suwałkach.  
 

Mieczysław Urbanowicz przedstawił opinie Komisji Rewizyjnej  
– załącznik nr 36 do protokołu. 
 

Radni nie zgłosili uwag do przedłoŜonego projektu.   
 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za przyjęciem uchwały głosowało   – 20 radnych,  
− przeciw         –   0,  
− wstrzymało się      –   0.  
 

Jednogłośnie została podjęta 
UCHWAŁA nr XLIV/412/2010 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 27 stycznia 2010 r. 
w sprawie rozpatrzenia skargi Leokadii i Andrzeja Błaszczyk  
na działalność dyrektora Zarządu Budynków Mieszkalnych w Suwałkach  
– załącznik nr 37 do protokołu. 
 

Ad pkt.18  
Udzielenie odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.  
 

Czesław Renkiewicz udzielił odpowiedzi:  
 

Tadeuszowi Szymańczykowi –  
1. w kwestii budowy Reja i wątpliwości co do jakości warstw asfaltu, które 

zostały juŜ ułoŜone na ulicy Reja. Zapewnił, Ŝe nawierzchnia spełnia normy 
postawione przez władze miejskie w Specyfikacji Istotnych Warunków 
Zamówienia. Wyjaśnił, Ŝe inwestor, czyli firma Budimex – Dromex, nałoŜył 
na siebie własne wymagania co do jakości asfaltu i przedstawił własną 
recepturę o wyŜszych parametrach niŜ te określone w SIWZ. Wyniki prób 
pobranych przez wykonawcę są pozytywne, natomiast próby przekazane  
do GDDKiA wykazują nieznaczne odstępstwo od receptury wykonawcy,  
nie mniej jednak mieszczą się one w parametrach, które wynikają z SIWZ. 
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NiezaleŜnie od tego, iŜ obowiązek badania jakości wylewanej masy ciąŜy  
na wykonawcy, władze miejskie wzmogą kontrolę nad budową i nadal będą 
wysyłane kolejne próby do analiz.  

2. W sprawie odśnieŜania poinformował, iŜ w zakresie utrzymania zimowego 
dróg ustalono następujący porządek: drogi wojewódzkie i krajowe odśnieŜa 
Zakład Usług Komunalnych, natomiast powiatowe i gminne odśnieŜa 
Przedsiębiorstwo Gospodarki Komunalnej. Poinformował, iŜ mimo tego,  
Ŝe ulica Szpitalna jest w obszarze działania PGK, który dba o przystanki 
zajezdne, wydano juŜ polecenie wywiezienia śniegu ZUK–owi, poniewaŜ 
jednostka ta dysponuje lepszym sprzętem odśnieŜającym niŜ PGK. 
Nadmienił, Ŝe zima w br. jest szczególnie sroga, co pociąga za sobą 
zwiększenie wydatków z budŜetu na utrzymanie zimowe dróg w porównaniu 
do lat ubiegłych. Pojawiły się juŜ sygnały z ZUK–u i z PGK–u,  
iŜ przewidziane na ten cel środki w budŜecie mogą okazać się 
niewystarczające. Na dzień dzisiejszy akcja zimowa przebiega prawidłowo.  

 

Mieczysławie Gajewskiej w sprawie uruchomienia komunikacji miejskiej  
do Ośrodka Sportów Zimowych „Szelment” przyznał, iŜ zapewnienie transportu 
w okresie ferii na odcinku Suwałki – Szelment jest dobrym pomysłem. Tym 
bardziej, Ŝe PKS w Suwałkach od 1 stycznia br. zlikwidował połączenia na tej 
trasie. Ferie zimowe juŜ się rozpoczęły, a problem uruchomienia linii 
autobusowej jest złoŜony. Przede wszystkim trzeba pozyskać licencję  
na uruchomienie tej linii, które wydaje starosta powiatu. Następnie naleŜy 
podpisać aneks do umowy z PGK–iem, w którym przewidziano by 
funkcjonowanie takiej linii. Pociąga to za sobą koszty, poniewaŜ Miasto dopłaca 
przedsiębiorstwu za przebieg kaŜdego kilometra. Z uwagi na to,  
Ŝe za organizację wypoczynku zimowego w mieście odpowiedzialne są dwie 
placówki oświatowe, tj. Zespół Szkół nr 8 oraz nr 10, władze miejskie zwrócą 
się do dyrektorów tych jednostek z prośbą o przeprowadzenie sondaŜu wśród 
dzieci i młodzieŜy zainteresowania dojazdem do Ośrodka. Jeśli będzie 
zapotrzebowanie takie wyjazdy zostaną za odpowiednią opłatą zorganizowane. 
Nadmienił, Ŝe w tej chwili budŜet na 2010 rok juŜ został zaplanowany,  
co uniemoŜliwia sfinansowanie tego typu wypoczynku w całości z kasy 
miejskiej. Dodał, Ŝe w celu uruchomienia dodatkowej linii poza granicami 
administracyjnymi miasta, naleŜałoby równieŜ w ramach porozumienia 
międzygminnego zawrzeć umowę o partycypację w kosztach z Gminą Suwałki.   
 

Andrzejowi Matusiewiczowi w kwestii skrzyŜowania ulic Noniewicza  
i Dwernickiego oraz tworzących się tam korków poinformował, Ŝe prace nad 
przebudową układu komunikacyjnego wokół Suwałki Plaza jeszcze trwają. 
Dodał, Ŝe inwestor zobowiązał się do partycypacji w kosztach przebudowy 
skrzyŜowania ulic Dwernickiego, Utrata i Kolejowa w wysokości 1 mln. zł oraz 
przebudowy na własny koszt skrzyŜowań ulic Noniewicza i Dwernickiego, 
Noniewicza i śeromskiego oraz Dwernickiego i Kolejowej. Zgodnie  
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z przewidywanym harmonogramem realizacja tych zadań powinna zakończyć 
się w maju br. Przyznał, Ŝe po oddaniu do uŜytku obiektu Plazy ruch moŜe się 
zwiększyć. Jeśli sytuacja będzie kryzysowa zostanie rozwaŜona moŜliwość 
budowy dodatkowego pasa na ulicy Dwernickiego na odcinku od ulicy 
Kościuszki do Noniewicza. Nadmienił, iŜ władze Suwałk biorą pod uwagę 
powstanie obwodnicy miasta, co doprowadziłoby do zmniejszenia natęŜenia 
ruchu pojazdów w tym rejonie miasta.  
 

Józef Gajewski –  
 

Annie Ruszewskiej w kwestii zaproszenia na obrady Rady Miejskiej  
w Suwałkach przedstawiciela Ministerstwa Obrony Narodowej bądź suwalskiej 
jednostki wojskowej w sprawie wyjaśnienia planów likwidacji suwalskiej 
jednostki poinformował, iŜ dowódca 14. Pułku Artylerii Przeciwpancernej  
im. Marszałka Józefa Piłsudskiego w Suwałkach jest zapraszany na kaŜdą sesję. 
Zadeklarował równieŜ, Ŝe wspólnie z Przewodniczącym Rady rozwaŜą 
przygotowanie zaproszenia do przedstawicieli centralnych władz wojskowych, 
którzy dysponują wiedzą o planowanych zmianach w suwalskim pułku. 
Przypomniał, Ŝe władze samorządowe wielokrotnie apelowały do najwyŜszych 
władz o pozostawienie jednostki w mieście. Dwukrotnie osobiście rozmawiał  
z ministrem Bogdanem Klichem, lecz nie uzyskał konkretnych odpowiedzi. 
Jeden z wariantów zakłada przeformowanie 14. pułku na dywizjon artylerii 
przeciwpancernej i włączenie go w skład tworzonego 1. pułku artylerii  
w Węgorzewie. Stwarza to szansę pozostawienia w Suwałkach około  
180 Ŝołnierzy i części pracowników cywilnych. Zapewnił, Ŝe po otrzymaniu 
odpowiednich decyzji poinformuje o przyszłości suwalskiej jednostki. 
Nadmienił, Ŝe sytuacja ta jest odzwierciedleniem działań ukierunkowanych  
na modernizację i profesjonalizację armii, co oznacza teŜ likwidację części 
garnizonów.  
 

 

Ryszardowi Perkowskiemu w kwestii montaŜu klimatyzacji na drugim piętrze 
ratusza, gdzie są najtrudniejsze warunki pracy w okresie letnim, wyjaśnił,  
Ŝe kosztowałby to ok. 400 tys. zł. Ze względu na to, Ŝe miasto ma pilniejsze 
potrzeby pozostanie stan dotychczasowy.   
 

 

Tadeuszowi Szymańczykowi w sprawie wątpliwości, co do jakości nowej 
nawierzchni na ulicy Reja stwierdził, iŜ naleŜy podejść do tego ze spokojem.  
Wykonawca utrzymał kryteria określone w SIWZ, a nie utrzymał norm przez 
siebie podwyŜszonych, dlatego wszelkie dyskusje w tym temacie są zbędne. 
Zapewnił, iŜ Miasto wykaŜe naleŜytą dbałość, aby wykonawca uŜył produktów 
zgodnie z normami określonymi w SIWZ. Zapowiedział, iŜ nadal będą 
przeprowadzane kolejne badania kontrolne.  
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Ad pkt. 19  
Wnioski i oświadczenia radnych. 
 

Włodzimierz Marczewski przekazał do wiadomości, iŜ w okresie 
międzysesyjnym wpłynęły pisma informujące o podjętych działaniach oraz 
decyzjach organów nadzoru i kontroli w związku z podjętymi uchwałami Rady 
Miejskiej w Suwałkach:  

− stwierdzono iŜ uchwała nr XLI/388/09 Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 
25 listopada 2009 r. w sprawie zmian w budŜecie miasta Suwałk na 2009 
rok została podjęta z nieistotnym naruszeniem prawa;  

− poinformowano o posiedzeniu Kolegium RIO, którego przedmiotem będzie 
badanie uchwały nr XLI/401/09 Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia  
22 grudnia 2009 r. w sprawie określenia wydatków, które nie wygasają  
z upływem 2009 roku i podjęciu rozstrzygnięcia nadzorczego.  

 

Ponadto wpłynęły pisma od mieszkańców ul. 11 listopada (załącznik nr 38  
do protokołu) i od proboszcza Rzymskokatolickiej Parafii pw. BoŜego Ciała  
(OO Franciszkanów) ojca Krzysztofa Świderka (załącznik nr 39 do protokołu) 
zawierające sprzeciw usytuowania mieszkań socjalnych w budynku przy  
ul. Daszyńskiego 10 po byłym hotelu pielęgniarek oraz odpowiedź w tej sprawie 
Prezydenta Miasta Suwałk pana Józefa Gajewskiego (załącznik nr 40 do protokołu).  
 

Wpłynęło równieŜ pismo od dyrektora Oddziału TV Białystok w sprawie sytuacji 
finansowej telewizji i oddziału TV w Białymstoku oraz o abonamencie radiowo – 
telewizyjnym (załącznik nr 41 do protokołu).  
 

WyŜej wymienione pisma oraz odpowiedź Prezydenta są do wglądu w Biurze 
Rady Miejskiej.  
 

Mieczysław Urbanowicz zwrócił się z prośbą do radnych o wyraŜanie opinii 
zgodnych ze stanem rzeczywistym, a nie opartych na plotkach, często powielanych 
przez media.  
 

Andrzej Matusiewicz –  
1. Przekazał do wiadomości, iŜ w związku liczną korespondencją dotyczącą 

propozycji upamiętnienia pamięci rotmistrza Witolda Pileckiego, Klub 
Radnych „Prawo i Sprawiedliwość” wypracował projekt uchwały w sprawie 
nadania nazwy ulicy imieniem „Rotmistrza Witolda Pileckiego”, który 
zostanie przedłoŜony na ręce Przewodniczącego Rady po zakończeniu obrad.  

2. Poinformował równieŜ, iŜ na jego ręce wpłynęło pismo od Związku Pamięci 
Ofiar Obławy Augustowskiej 1945 Roku, podpisane przez prezesa ks. prał. 
Stanisława Wysockiego, który zwraca uwagę, Ŝe w br. przypada 65 rocznica 
tragicznych wydarzeń z lipca 1945 roku określanych w nauce historycznej 
mianem „Obławy Augustowskiej”. Dla uczczenia pamięci ofiar tej zbrodni, 
Klub Radnych „Prawo i Sprawiedliwość” proponuje nazwanie ronda 
imieniem „Ofiar Obławy Augustowskiej”. Stosowny projekt uchwały 
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zostanie przedłoŜony Przewodniczącemu Rady po sesji.  

3. W nawiązaniu do pism od mieszkańców ul. 11 listopada oraz od proboszcza 
Rzymskokatolickiej Parafii pw. BoŜego Ciała (OO Franciszkanów) ojca 
Krzysztofa Świderka zawierające sprzeciw usytuowania mieszkań socjalnych  
w budynku przy ul. Daszyńskiego 10 po byłym hotelu pielęgniarek oraz 
odpowiedzi na ten temat Prezydenta Miasta stwierdził, iŜ problemy społeczne 
na Osiedlu Niepodległości pojawiły się wraz z rozpoczęciem wdraŜania w Ŝycie 
„uchwał rewitalizacyjnych”. Zgłosił wniosek o wprowadzenie do Planu pracy 
Rady ocenę realizacji wymienionych uchwał na sesji marcowej bądź 
kwietniowej.  

 

Ryszard Ołów zaapelował, aby nie ulegać obiegowej opinii i niesłusznym 
sądom na temat zachowań niektórych grup mieszkańców. Dwa wybudowane 
bloki przy ulicy Franciszkańskiej stały się „zmorą” osiedla Północ III. 
Stwierdził, Ŝe jest to opinia krzywdząca w stosunku do mieszkańców tego 
osiedla. Argumentował, Ŝe tam nie postępuje większa dewastacja, niŜ w blokach 
spółdzielczych, a negatywne zachowania młodzieŜy naleŜy rozpatrywać  
w aspekcie ogółu społeczeństwa. Przyznał, iŜ zdarzają się problemy  
z niektórymi mieszkańcami, ale tu jest narzędziem art.11 ust. 2 pkt. 1 ustawy  
o ochronie praw lokatorów. W związku z powyŜszym zdziwił go list 
mieszkańców, Ŝe stworzenie mieszkań komunalno – socjalnych w budynku  
po hotelu pielęgniarek stanowi zagroŜenie dla funkcjonującego w sąsiedztwie 
kościoła i zakonu. Radny stwierdził, Ŝe instytucja duchowieństwa jest powołana 
do pomocy potrzebującym i będzie pozytywnie wpływać na zachowania tych 
mieszkańców.  
 

Tadeusz Zamaro zwrócił się do prezydenta z prośbą o rozwaŜenie pozyskania 
na rzecz Suwałk budynku po byłym szpitalu przy ulicy Bulwarowej, który 
obecnie naleŜy do zasobów Marszałka Województwa Podlaskiego.  
 

Tadeusz Szymańczyk uwaŜa, Ŝe naleŜy zająć się stanem faktycznym  
na Osiedlu Niepodległości, a nie emocjonować się sugestiami i pismami. 
Problem jest i powinno się go rozwiązać. Zaakcentował, iŜ daleki jest  
od wyraŜania opinii, Ŝe powodem tych wszystkich negatywnych zjawisk są 
wyłącznie mieszkańcy zasobów komunalnych. Nasilenie występowania zdarzeń 
negatywnych w tej części miasta jest widoczne z punktu widzenia mieszkańców, 
kościoła i administratorów budynków. NaleŜy o tym mówić i zająć się 
wychowaniem młodzieŜy.  
 

Ewa Sidorek zgodziła się z opinią, Ŝe jest problem społeczny  
na przedmiotowym osiedlu i dlatego wspólnie naleŜy podjąć działania 
ukierunkowanie na jego rozwiązanie. Problemy społeczne są wszędzie, nikt nie 
chce trudnego sąsiedztwa, ale nie naleŜy teŜ spychać takich osób na margines. 
Dodała, Ŝe sama od wielu lat mieszka w centrum miasta, na ulicy Kościuszki  
i często spotyka się róŜnymi zachowaniami czy dewastacją mienia. Oznajmiła, 
iŜ jest zdziwiona sprzeciwem ojca Krzysztofa Świderka. Dodała, iŜ proboszcz 
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parafii do której przynaleŜy, ksiądz Ryszard Gwiazdowski nie odgradza się  
od społeczeństwa, a przeciwnie organizuje wiele poŜytecznych działań 
wspierających dzieci, młodzieŜ i dorosłych, równieŜ z tzw. trudnych rodzin.  
 

Mieczysław Urbanowicz zachęcał do nabywania suwali. Poinformował,  
iŜ w br. zostanie wydana kolejna edycja.   
 

Andrzej Matusiewicz zwrócił się prośbą, aby „ nie zaklinać rzeczywistości”. 
Argumentował, iŜ ojciec Krzysztof Świderek nie stygmatyzuje mieszkańców 
bloków komunalnych, lecz opisuje problemy społeczne, z którymi styka się  
na obszarze parafii. Radny podtrzymał swoje stanowisko, Ŝe jest to następstwo 
wdraŜania w Ŝycie „uchwał rewitalizacyjnych” i dlatego naleŜy ich realizację 
szczegółowo przeanalizować, aby wykluczyć wszelkie błędy w przyszłości.  
 

Mieczysław Jurewicz przyznał, iŜ naleŜy podejmować wspólne działania 
zapobiegające patologii, ale nie moŜna teŜ mówić, Ŝe błędem było budownictwo 
komunalne na Osiedlu Niepodległości. Nadmienił, Ŝe wiele z tych rodzin 
mieszkało na ulicy Kościuszki i nie pamięta, aby kiedykolwiek świętej pamięci 
ksiądz Jerzy Zawadzki skarŜył się na sytuację w swojej parafii w tym 
kontekście. Teraz ludźmi potrzebującymi pomocy zajmują się jego następcy 
księŜa Ryszard Gwiazdowski oraz Jarema Sykulski.  
 

Józef Gajewski stwierdził, iŜ wniosek radnego Andrzeja Matusiewicza jest 
bezzasadny, poniewaŜ realizacja „uchwał rewitalizacyjnych” nie ma związku  
z poziomem bezpieczeństwa w Suwałkach. Poza tym problematykę 
budownictwa komunalnego reguluje uchwała Rady Miejskiej w Suwałkach  
nr XLV/493/06 z dnia 22 lutego 2006 roku w sprawie przyjęcia Programu 
rozwoju budownictwa komunalnego w mieście Suwałki. Dodał, iŜ problem 
bezpieczeństwa dotyczy całego miasta, a zjawiska dewastacji mienia  
nie występują tylko na Osiedlu Niepodległości, są one skumulowane przede 
wszystkim w centrum oraz nad rzeką. Nadmienił, iŜ poruszył ten temat  
na Rocznej Naradzie Komendanta Wojewódzkiego Policji w Białymstoku, 
poniewaŜ ograniczeniem przestępczości powinna zająć się suwalska policja, 
która ma najgorsze wyniki w województwie. Temat ten jest teŜ przedmiotem 
prac Komisji Bezpieczeństwa i Porządku, ciała opiniodawczego prezydenta 
miasta, która cyklicznie ocenia zagroŜenia porządku publicznego  
oraz bezpieczeństwa obywateli i na podstawie stosownych analiz podejmuje 
decyzje i działania w tym zakresie. Dodał, Ŝe do odpowiedzialności  
za bezpieczeństwo w mieście powinni poczuwać się wszyscy, począwszy  
od rodziny poprzez wszelkiego rodzaju instytucje i organizacje. Zachęcił 
wszystkich do zapoznania się z treścią listów wyraŜających sprzeciw 
usytuowania mieszkań socjalnych w budynku przy ul. Daszyńskiego 10 po byłym 
hotelu pielęgniarek oraz swojej odpowiedzi, w której szczegółowo wyjaśnia 
przedmiotowe zagadnienie.  
 

Piotr Czarnecki stwierdził, Ŝe obserwuje naganne zachowania młodzieŜy równieŜ 
na terenie sołectwa i sądzi, Ŝe wynika to z braku dyscypliny.  
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Ad pkt. 20  
Zamknięcie obrad.  
 

Włodzimierz Marczewski poinformował, Ŝe następna sesja odbędzie się  
24 lutego 2010 roku o godz. 1000 i poświęcona będzie rozpatrywaniu tematów 
zgłoszonych do Planu pracy Rady Miejskiej w Suwałkach na 2010 rok  
i rozpatrzeniu projektów uchwał wynikających z bieŜącej pracy Prezydenta Miasta.  
 

Przewodniczący zamknął obrady XLIV sesji Rady Miejskiej w Suwałkach. 
 

 
Na tym protokół zakończono.  
 
 
            Przewodniczący  
            Rady Miejskiej w Suwałkach  
 

              Włodzimierz  Marczewski  
Protokołowała: 
 

Ewa Kasjanowicz  
Podinspektor w Biurze Rady Miejskiej  
Urzędu Miejskiego w Suwałkach  


